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buda-reality@centrum.cz
www.buda-reality.cz
tel.: 773 288 833

Byt 2+1 s balkonem
ZLÍN – KUDLOV
byt s balkonem, výhled do zele-
ně, v nízkopodlažním cihlovém 
domě, v klidné části lokality, CP 
60 m2, kolaudace r. 1998, nízké 
náklady na bydlení, možnost 
dokoupení garáže

1 835 000 Kč

Byt 4+1 
TEČOVICE U ZLÍNA
byt s prostornou lodžií, vlastní 
plynový kotel, možnost využití 
zahrady před domem, cihlový 
dům z roku 1992 CP 85 m2 
výhled do zeleně, možnost do-
koupení garáže za 160.000,- Kč

1 599 000 Kč
RD 2+1 
BŘEZŮVKY U ZLÍNA
Ihned obyvatelný dům po 
rekonstrukci elektrorozvodů, kou-
pelny (sprchový kout a rozvody) 
a střechy, plocha parcely 471 m2. 
Odsud jste za 15 minut jízdy 
autem v centru Zlína

1 090 000 Kč

Byt 3+1 s lodžií
JS – VALACHŮV ŽLEB
zrekonstruovaný byt (koupelna, 
wc, kuchyň,) kompletní revita-
lizace domu (zateplení, výtah, 
fasáda, okna ad, v blízkosti lesa 
a MHD, CP 71 m2, okolí zeleně, 
bezproblémové parkování

1 692 000 Kč
RD 5+1 
ZLÍN – MOKRÁ (Pastviska)
moderní dřevostavba rodinného 
domu s garáží, plocha pozemku 
1.200 m2, 5 minut od zastávky 
MHD, nízké náklady na bydlení, 
140 m2 užitné plochy 

5 550 000 Kč

Baťův 1/2dom. + přístavba
ZLÍN – LETNÁ
mezidomek se zahrádkou 
a 1 parkovacím místem na ulici. 
V roce 1989 GO – omítky, podla-
hy, elektrorozvody. V roce 2010 
rekonstrukce střechy. KLIENT 
HLEDÁ 1-2+1 do 1,2 mil ZL-JS

1 350 000 Kč

nabídněte
nemovitost 
k prodeji
PROVIZE ČINÍ 2%  

NEBO 30.000,-
Z CENY NEMOVITOSTI

ZAJIŠŤUJEME
▪ kupní a úschovní smlouvu
▪ posudek, energetický štítek

▪ bezplatnou poradnu a daňový servis
▪ jednání s finančním, katastrálním  

a stavebním úřadem 
▪ bezplatný přepis energií

▪ finanční záležitosti (zálohy, úvěr ap.)

RD v okolí Zlína
v dosahu MHD

BATŮV ½ domek  
nebo ¼ domek 

BAŤŮV ½ domek  
nebo ¼ domek 

BYT CIHLOVÝ / PANELOVÝ 
2-3 (4)+1, kdekoliv ve Zlíně
Bartošova čtvrť, Obeciny, I. etapa JS, 
Mokrá, Malenovice, Kúty, Centrum

BYTY PRO INVESTORY  
1-2+1, kdekoliv ve Zlíně

POZEMEK kdekoliv  
v dosahu MHD

POPtÁVKA

POPtÁVKAPOPtÁVKA POPtÁVKA POPtÁVKA

POPtÁVKA POPtÁVKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

NABÍDKA

v původním stavu do 1 500 000 Kč s přístavbou do 4 000 000 Kč
zrekonstruovaný do 2 700 000 Kč

dle stavu do 7 000 000 Kč

dohodoudle stavu do 3 500 000 Kč dohodou
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844 198 198

 Peníze v hotovosti také hned při 
podpisu smlouvy
 Peníze kdykoli, a to i přes víkend

Půjčit si u nás
je hračka
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Přišel podzim. Dny se krátí, noci prodlužují. Venku se ochladilo. Sedět 
doma na zadku, to ale pro člověka není dobré. Zakrněl by. Proto jsou 
podzimní večery ideální dobou na to, abychom vyrazili za kulturou. Třeba 
v takovém divadle mají pěkně vytopeno a je tam na co se dívat.

Dejme tomu Prodaná nevěsta, nejnovější kus v repertoáru Městského 
divadla, to je vyloženě pecka. Poněkud podivínský režisér J. A. Pitínský 
je proslulý tím, že chrlí neuvěřitelné nápady a dokáže herce vybudit 
k neskutečným výkonům. To se mu teď podařilo i ve Zlíně. I když tady na 
jevišti zní notoricky známá hudba Bedřicha Smetany a text Kala Sabiny, 
spousta je toho jinak. Není to opera. Hudební doprovod zajišťuje naživo 
sedm muzikantů. Zpěv je spíše civilní, ale klobouk dolů před výkony 
herců. 

Žádné lidové kroje ani malebné vesnické kulisy. Kostýmy jsou ryze 
současné. Herci se prohánějí na kolech a příběh se odehrává v pivovaru 
za zvuků sklenic a beden s pivem. Ano, Bedřich Smetana se narodil 
v pivovaře.

K opeře místy odkazuje velkolepé pojetí. V jednu chvíli se na scéně 
objeví ve sboru takřka sto lidí. Na jeviště si tak musí odskočit prakticky 
všichni zaměstnanci divadla. Včetně techniků, truhlářů, vlásenkářek, 
maskérek a krejčových. Jistě, někomu toto dvouhodinové představení 
nemusí sednout. Ale v repertoáru zlínského divadla jsou i civilnější 
a populárnější kusy. Třeba hudební představení Malované na skle. 
A jestli se chcete potrhat smíchy, a to nemyslím s nadsázkou, zajděte si na 
komedii Splašené nůžky.

Nebudu vyjmenovávat vše, co hrají. Chci jen říci, že se vyplatí do té 
velké prosklené budovy na křižovatce u kostela občas zajít.

Pavel Stojar, šéfredaktor Magazínu Váš Zlín

Podzimní divadelní nadílka

Nový dům ve Zlíně za 3,5 milionu?  
Nové domy v projektu Zelené 
residence na Kudlově vám představí 
ing. Pavel Dočkal ze společnosti 
CENTURY21.

Kde jsou domy postavené?
Zelené residence stojí mezi Filmovými 
ateliéry a Kudlovem na ulici Vrchy 
naproti bývalému JZD. Najdete zde 
vzorový dům a 24 domů ke koupi. 
Lokalita je ohraničená lesem a má 
výhled do údolí Zlína.  

Co všechno je v ceně?
Cena 3,5 milionu zahrnuje zděný dům 
4+kk, oplocený pozemek 225 m2, 
parkovací místa pro dvě auta a DPH. 
Úsporný dům třídy B má podlahové 
topení a náklady na bydlení do 
4 tisíc pro 4 osoby. Můžete si změnit 
koupelny a podlahy. 

Čím se liší od jiných projektů?
Další lokality na Kudlově (nové ulice 
Oblouková, K Dálnici, Klosova a další), 
na Příluku (ulice Nebeská, Mezní) 
a celý satelit na Mladcové se staví již 
řadu let a jejich obyvatelé budou ještě 
dlouho bydlet na staveništi. Zelené 
residence již mají  hotovou celou ulici, 
první obyvatelé se stěhují v listopadu.   

Jak se domy platí?
Zájemci složí zálohu a zbytek až 
po dokončení. Stačí složit 550 tisíc 
a splácet hypotéku 11 700 Kč, kterou 
vám vyřídíme. Developer staví domy 
ze svých prostředků nezávisle na vašich 
platbách. Vaše bydlení prodáme tak, 
abyste se stěhovali rovnou do nového. 

Je možné dům jen pronajmout?
Ano, nový dům si můžete pronajmout 
na dva roky. Když se rozhodnete 
zůstat, vyřídíme vám hypotéku 
a započítáme polovinu nájmu. 
Nájemné je 15 tisíc + energie, dům 
je vybaven kuchyňskou linkou. 
Vyzkoušejte si bydlení v domě a svoje 
možnosti měsíčního splácení  bez 
hypotéky a vyřizování v bance. 

Jaké jsou prodejní ceny domů?
Ceny se pohybují od 3,5 milionu za 

menší 4+kk do 5,1 milionu za velký 
5+kk. Levněji si můžete ve Zlíně 
v dosahu MHD koupit jen baťovský 
domek od 1,3 do 2,5 milionu, starší 
dům k rekonstrukci od 2 do 4 milionů, 
dům srovnatelný s novostavbou 
se pod 5 milionů vyskytuje málo. 
Developerské projekty začínají cenově 
až nad 4 miliony, náš menší dům je 
z nich nejlevnější. 

Kdy si můžeme dům prohlédnout?
Zavolejte na 736 611 616 a domluvte 
si termín. Uvidíte hotový vzorový 
dům a můžete si vybrat z osmi 
domů. Všechny informace najdete na 
stránkách www.zeleneresidence.cz.

Stav k 10. 10.

Ulice Kudlov Vrchy

Vzorový dům

INZERCE  RV1500613/01
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1 | Na lince 38 je od října nová zastávka

2 | Útulek vydal stolní kalendář

3 | Na křižovatce v Prštném budou semafory

4 | V areálu nemocnice přibyla parkovací místa

Více než 300 ohrožených 
dětí v Klokánkách  
potřebuje Vaši pomoc!
Přispět můžete:
• jednorázově dárcovskou SMS ve tvaru  

DMS FODKLOKANEK na telefonní  
číslo 87 777, cena DMS je 30 Kč,

• pravidelně měsíčně po dobu jednoho  
roku dárcovskou SMS ve tvaru  
DMS ROK FODKLOKANEK na telefonní  
číslo 87 777, cena DMS je 30 Kč měsíčně,

• jednorázově nebo pravidelně libovolnou  
částkou na účet Fondu ohrožených dětí 
3055103/0300.

Za Vaši pomoc mnohokrát  
děkujeme! www.fod.cz

INZERCE  RV1500552/06

Přidejte se k nejlepšímu týmu  
v oblasti bezpečnosti
jako pracovník ostrahy.

Skvělý ochránce Jiří Š., v týmu již 5 let www.m2c.eu

Hledáte práci 
ve Zlínském kraji?

Plat 90 Kč/hod.

INZERCE  RV1500593/01

Na nově vybudované zastávce Vodní mohou lidé od začátku října 
nastupovat do autobusů linky 38. Zastávku ve Vodní ulici zřídilo měs-
to poté, co se po zkušebním pro-
vozu potvrdil zájem cestujících 
o tuto takzvanou centrální auto-
busovou linku.

Trasa autobusu 38 vede od 
Baťovy nemocnice do baťovského 
továrního areálu a je v provozu 
od prosince 2013. Spojuje mimo 
jiné nemocnici s poliklinikou. 
Přibližuje také síť městské dopra-
vy v místech, odkud bylo dříve na 
nejbližší zastávky daleko. Jde tře-
ba o tovární areál, ulici Kvítková nebo východní část Benešova nábře-
ží. Nyní se linka díky nové zastávce otevřela i cestujícím přímo v srd-
ci města. Jízdní řády autobusu 38 se kvůli zprovoznění nové zastávky 
nezměnily.  (vc)

Plný skutečných zvířecích příběhů je nový kalendář, který na rok 2016 
vydal Útulek pro zvířata v nouzi Zlín-Vršava. 

Kalendář přináší fotografie psů a koček i s jejich příběhy. „Třeba hned 
v lednu si lidé přečtou o Štěpánkovi. Nalezen byl jako štěně, pět let pro-
žil v rodině, se kterou procestoval kus světa, ale poté musel být vrácen 
do útulku. Jeho příběh je však šťastný, už rok má tento energický a opti-
mistický psík další majitele,“ přibližuje Jolana Michenková ze zlínského 
magistrátu.

Na rozdíl od před-
chozích let není kalen-
dář nástěnný, ale stolní. 
Podle přání lidí, kteří 
si jej kupovali v minu-
lých letech. O nafoce-
ní a úpravu fotografií se 
postarala Zuzana Šim-
ková, grafické zpraco-
vání a přípravu pro tisk 
zajistili Rostislav Illík 
a Jana Dosoudilová z Fakulty multimediálních komunikací. Všichni na 
kalendáři pracovali bez nároku na honorář.

Kalendář pro rok 2016 stojí 150 Kč, výtěžek z prodeje je určen na pro-
voz útulku. Koupit jej lze v informačním středisku v přízemí radnice, ve 
zverimexu Želvička na ulici Soudní, na pokladně kina Golden Apple Ci-
nema nebo u vybraných veterinářů.  (zd)

Frekventovaná ulice Nábřeží v Prštném bude u křižovatky s uli-
cí Přímá nedaleko obchodního centra Albert, dříve Interspar, do nedě-
le 22. listopadu pro motoristy uzavřena. Důvodem jsou stavební práce. 
Křižovatka bude nově vybavena semafory, počítá se s obnovou povrchu 
silnice a chodníků.

Uzavírka se dotkne hlavně těch řidičů, kteří si tudy krátí cestu z Již-
ních Svahů na třídu Tomáše Bati směrem na Otrokovice nebo v opač-
ném směru.

Dojde i k uzavření ulice Přímá v prostoru této křižovatky, ale jen krát-
ce 20. nebo 22. listopadu.  (pst)

Dvě nové parkovací plochy pro návštěvníky a pacienty buduje zlínská 
Krajská nemocnice Tomáše Bati. Celkem přibude v jejím areálu 53 par-
kovacích míst.

„Na volném pro-
stranství za nově ote-
vřenou lékárnou vznik-
la plocha pro 18 aut. Na 
vznikajícím parkoviš-
ti v blízkosti budovy he-
matologicko-transfuz-
ního oddělení naproti 
budovy onkologie bude 
šest stání pro sanitky 
a imobilní pacienty a 29 stání pro ostatní řidiče,“ dodal ředitel nemocni-
ce Pavel Calábek.  (kh)

Foto | Pavel Stojar

Foto | Zdeněk Dvořák

Zdroj | Magistrát města Zlína

Foto | Karla Havlíková
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5 | Navrhněte svého favorita na Cenu města

Inzertní poradci

  Anna Thurnerová
  telefon: 776 830 930
  e-mail: thurnerova@regvyd.cz

  Michal Novák
  telefon: 739 724 774
  e-mail: novak@regvyd.cz

  Vladimír Musial
  telefon: 606 792 490
  e-mail: musial@regvyd.cz

INZERCE - NEMOVITOSTI

Tel. 722 659 555

Hledám ke koupi menší byt 1+kk, 1+1 – Zlín, 
Otrokovice.   

Tel. 722 421 245

Sháním  ke  koupi  dům  s garáží, zahradou. 
Ve  Zlíně  a  okolí  do  10  km.                            

Tel. 608 720 716

Koupím       baťovský      půldomek      nebo 
čtvrtdomek,   ve   Zlíně.                Nabídněte. 

 

Ihned     koupím     byt     2+1     nebo      3+1 
v   Malenovicích.   Udržovaný,  s  balkonem. 
                   Tel. 723 087 466

Pro  naše  klienty  hledáme  byt   2+kk,   2+1 
v okolí centra Zlína.   Za nabídky  děkujeme. 
RK OKNO NEMOVITOSTÍ s.r.o., 

                                                       
Prodám      moderní      cihlový       byt    2+1   
v  Otrokovicích,  bez  dalších  investic. 

Tel.: 730 815 701

Tel.  733 351 936                                                           

INZERCE  RV1500513/02

INZERCE  RV1500513/02

Myslíte si, že víte o někom, kdo si zaslouží Cenu města Zlína za rok 
2015? Neváhejte, až do konce listopadu můžete navrhnout jméno své-
ho favorita.

Město tuto poctu uděluje od 
roku 1994. Dostalo ji už 35 osob-
ností a jedna organizace. Nosite-
lem Ceny města Zlína se může stát 
osoba starší 30 let, která žije či žila 
ve Zlíně a významně ovlivnila ně-
které obory lidské činnosti, půso-
bila ve prospěch města nebo pro-
slavila jeho jméno ve světě. Možné 
je i ocenění právnické osoby, tedy 
organizace nebo firmy. To se stalo poprvé loni, kdy cenu získala zlínská 
filharmonie.

Svůj návrh může poslat kdokoli na sekretariát primátora do 30. listo-
padu. Z návrhu musí být jasné, kdo a koho navrhuje, musí být podepsa-
ný a doplněný adresou navrhovatele.  (pst)

6 | Návštěvnický rekord zoo byl překonán
Zlínská zoo slaví úspěch. Od začátku roku do konce září navštívilo její 

areál přes 585 000 návštěvníků. To je už nyní více než za celý loňský rok 
dohromady.

„Když jsme na začátku letoš-
ního roku hodnotili návštěvnost 
roku 2014, považovali jsme ji za 
naprosto mimořádnou a byli při-
praveni na to, že stejný úspěch se 
letos nemusí opakovat. Skutečnost 
však předčila veškerá naše oče-
kávání,“ řekl ředitel zoo Roman 
Horský.

Roční návštěvnost zoo letos 
s velkou pravděpodobností popr-
vé v historii překročí hranici 600 
000 osob. To je dvakrát víc, než 
před 15 lety. 

Zlínská zoologická zahrada je 
nejvyhledávanějším turistickým 
cílem kraje a druhou nejnavště-
vovanější českou zoo. Pětinu ná-
vštěvníků tvoří lidé ze Slovenska.

Rostoucí počet hostů ale přináší i problémy. Například nedostatek 
parkovacích míst. Zoo kvůli tomu zřídila na konci léta nové sezonní par-
koviště ve směru na Lukov.  (rb)

Foto | Zoo Zlín

Foto | Pavel Stojar



Helena Čermáková v šansonovém galavečeru Tolik bylo dní...   Foto | Josef Omelka
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Prodaná nevěsta, to bylo pořádně velké  sousto, říká Helena Čermáková
Herečka Helena Čermáková je dobrou duší a ozdobou Městského 
divadla ve Zlíně. Vždy noblesní a přitom citlivá dáma se pyšní Cenou 
Thálie, kterou získala za výkon v představení Júdit. Zlínští diváci ji znají 
také jako uhrančivou zpěvačku a milovnici šansonů.

Nová sezona zlínského divadla začala vaším šansonovým pořadem Tolik 
bylo dní... Je vidět, že tento žánr je vaší srdcovou záležitostí…

Chytilo mě to už na škole, kde jsme měli v rámci výuky semestr šan-
sonů. Spolužák z hudební větve Daniel Forró mi skládal písničky a ka-
marádka básnířka psala texty. Po příchodu do Zlína jsem zpívala v řadě 
menších představení v Divadélku v klubu. Ale to byly jen jednotlivé pís-
ně zasazené do inscenací. Až jednou přišel Karel Semerád s představe-
ním Madam Piaf, které mi udělal přímo na míru. Bála jsem se nejdřív, 
že na to nemám, ale našla jsem si k tomu svou cestu. Stejně jako naši di-
váci. Je to hodně oblíbené představení, hrajeme jej už šestou sezonu a je 
pořád vyprodané. 

A jak vznikl ten zmíněný slavnostní pořad k sedmdesáté sezoně divadla?
Byl to obrovský dárek nejen pro divadlo, ale hlavně pro mě. Texty 

šansonů nám posílali lidé z celé republiky na základě článku zveřejněné-

ho v Divadelních novinách. Oslovili jsme i naše kolegy spolupracovníky, 
jako je Petr Štindl, J. A. Pitínský nebo Martin Františák. Vznikla tak zají-
mavá směsice nejrůznějších témat písní.

Neměla jste někdy ambici být profesionální zpěvačkou? Například v mu-
zikálovém nebo hudebním divadle?

Na velký muzikál nemám hlasový potenciál. Nejsem ve zpěvu dosta-
tečně univerzální. Raději zůstanu u šansonů. U nich nejde tolik o hlasový 
rozsah, ale spíše o vyjádření pocitu a atmosféry.

Zdá se mi, že se ve zlínském divadelním souboru sešli po hudební stránce 
mimořádně talentovaní herci…

Myslím si to také. Hanka Mikolášková, naše umělecká šéfová, na to 
klade velký důraz a u nových posil souboru, které vybírá, je to znát. Nejde 
jí jen o to, aby byli dobří činoherci, ale aby měli univerzální schopnosti. 
Důležitý je tedy nejen zpěv, ale také pohybová stránka věci nebo dokon-
ce hra na hudební nástroje. Díky těmto mladým a hudebně schopným 
hercům můžeme dát dohromady muzikály, které bychom jinak nezvlád-
li. Hodně z nás má muzikálovou katedru, to ovšem ještě neznamená, že 
všichni musíme být úchvatní pěvci. Nejsme muzikálové divadlo ani ope-
ra. Diváci k nám musí být trošku shovívaví. Teď jsme si vzali hodně velké 
sousto v podobě Prodané nevěsty. Sice se maximálně snažíme, ale řekla 
bych, že to je po hudební stránce náš strop.

Jak se vám pracuje s režisérem Pitínským? Říká se o něm, že je tak trochu 
podivín…

Známe se už dvacet let a spolupracovali jsme mnohokrát. Nesmírně si 
ho vážím, ctím ho, mám ho ráda jako člověka pro jeho hlubokou lidskost, 
vstřícnost, otevřenost a vysokou profesionalitu. Líbí se mi jeho odliš-
ný přístup k divadelním tématům, schopnost netradičně, nestandardně 
a zajímavě reagovat na určité situace. A ač to tak na první pohled nevy-
padá, je to velký smíšek, který se v žádném případě nevyhýbá humoru. 

Pocházíte z Brna, jaká byla vaše cesta do zlínského divadla?
Když jsem studovala na JAMU, nepředstavovala jsem si, že zůstanu 

v Brně, i když odtamtud pocházím a měla jsem tam celou rodinu. Chtěla 
jsem do světa a mým snem byla pochopitelně Praha. Dostala jsem ale na-
bídku do zlínského divadla. To mělo v té době skvělou pověst díky krásné 
éře za ředitele Miloše Slavíka a osobnostem, jako byli režiséři Alois Hajda, 
Miloš Hynšt a dramaturg Miroslav Plešák. S velkou radostí jsem na tuto 
nabídku kývla a vydala se do Zlína, stejně jako můj tehdejší spolužák Lu-
děk Randár. Záhy ještě přišla nabídka na hostování do Realistického di-
vadla v Praze. Tři roky jsem tam hrála souběžně se Zlínem. Mezi tím jsem 
tady potkala svého manžela, zamilovala se a bylo rozhodnuto.

Hostování na jiných scénách jste se ale nevzdala…
I když jsem z rodinných důvodů zůstala ve Zlíně, pokud to šlo, hos-

tovala jsem v divadlech v Brně nebo Praze. Pro herce je to jen dobře, 
protože nezkostnatí, dostane se do jiného prostředí, před nové publikum 
a musí pracovat s jinými lidmi, kteří k němu mnohdy nejsou tak shovíva-
ví jako jeho nejbližší spolupracovníci.

Máte aktuálně nějaké takové představení mimo Zlín?
Už rok máme nádhernou inscenaci v Praze v Divadle V Dlouhé. Vlčí 

jámu v režii Martina Františáka. Roli, kterou kdysi ztvárnila ve filmu Jiři-
na Šejbalová. Byla to ohromná výzva, ale zároveň velké potěšení. Kolego-
vé mě skvěle přijali, jsou báječní a diváci pořád chodí. Hraji také v před-
stavení Františka Derflera Král umírá v Divadle U Stolu v Brně. To je titul 
netradiční a myslím si, že velmi dobře zpracovaný. Z časových důvodů 
jsem musela nedávno odmítnout jednu krásnou roli s Dodo Gombárem 
v Národním divadle v Brně. Chystám se ale na Dostojevského Běsy v režii 

PAVEL STOJAR
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Prodaná nevěsta, to bylo pořádně velké  sousto, říká Helena Čermáková

Baladi. Do paměti se mi zapsalo představení Vliv gama paprsků na mě-
síčky zahradní, kde jsem hrála nervní epileptickou dívku. Byl to zajíma-
vý a nároční úkol, úplně jiný typ postavy, než na jaký jsem byla zvyklá. 
Nesmírně důležitá pro mě byla Kostelnička v Její pastorkyni. Těžko říct, 
jestli ji něco překonalo. Byla to má první spolupráce s panem Pitínským. 
Vnímala jsem to jako úplné zjevení, jiný způsob práce, který jsem do té 
doby nezažila. Jako bych začala dýchat úplně jiný vzduch. Zůstalo to 
hluboko ve mně. Těch rolí, na které ráda vzpomínám, ale bylo opravdu 
hodně - Smrt Hippodamie, Višňový sad, Šumař na střeše a další.

A co současné inscenace?
Miluji šansony, takže mě samozřejmě moc baví Madam Piaf. Srdeč-

ní záležitostí jsou pro mě Žítkovské bohyně, kde hraji postavu Surmeny. 
Je to velké a atraktivní téma, skvělá režie Dodo Gombára. Je velice dob-
ře pro zlínské divadlo, že jsme s ním mohli pracovat a že tady působil 
jako umělecký šéf. Přinesl do divadla novou poetiku a jiný způsob práce. 
Máme štěstí, že se kromě něj setkáváme i s dalšími zajímavými režiséry, 
jako je Petr Štindl nebo Zdeněk Dušek. 

Dostanete se i k filmu?
K větším rolím se od nás z pohraničí nedostanete, pro pražské pro-

dukce jsme takřka nedosažitelní. Luďkovi Randárovi kdysi někdo řekl: 
„Zlínský herec, mrtvý herec.“ Pokud nemáte profláknuté jméno, nemáte 

Martina Čičváka, po boku Ondřeje Sokola a Martina Fingera v brněn-
ském Divadle Reduta. Začínáme zkoušet v listopadu.

Jak jste se sžila se Zlínem?
První roky byly nádherné, ale také docela náročné, protože jsme 

s manželem bydleli přímo v divadle a neměli chvíli klidu. Člověk v di-
vadle pracuje, bydlí a navíc každý u nás byl vítaný, už toho bylo mož-
ná příliš. Snažili jsme se aspoň hodně vyrážet na výlety, abychom netr-
pěli ponorkovou nemocí. Pak jsme se přestěhovali do vlastního domku 
na Kudlově a získali konečně víc volnosti. Jsme tři minuty autem od di-
vadla a přitom se z okna díváme na les a pole, na kterém se pasou srnky. 
Manžel se zbláznil do zahrádky, ačkoliv když ji poprvé uviděl, tak z legra-
ce prohlásil: „Zabetonovat!“ Teď pěstuje kytičky, sází stromy, buduje zíd-
ky. Je to hlavně na něm, já moc volného času nemám.

Může to pro vás být dobré odreagování od divadla, nebo snad ne?
Je to velký relax a pohoda, uvolnění a inspirace. Sleduji, jak se mění 

roční období. Dělá mi to dobře na duši, ale také se ráda na zahradě učím 
texty.

Na jaké své role vzpomínáte nejraději?
Těch krásných rolí bylo během let mnoho a těžko se vybírá. První 

mou velkou a podařenou inscenací byla Manon Lascaut v režii Ivana 

Citlivá herečka s působivým uhrančivým hlasem. To je Helena Čermáková   Foto | archiv Městského divadla Zlín
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Helena Čermáková
Narodila se v roce 1957 v Brně, kde vystudovala Janáčkovu akademii múzických 
umění. Do zlínského divadla přišla počátkem osmdesátých let. Poznala tady svého 
manžela, scénografa Jaroslava Čermáka. Má s ním jednoho syna, další dvě dcery 
vyvdala. Žije na Kudlově.
Na kontě má bezmála 150 inscenací. V roce 1999 dostala nejrespektovanější 
divadelní ocenění – Cenu Thálie. Objevuje se i ve filmových a televizních rolích, 
naposledy ve snímku Slávka Horáka Domácí péče.

Malenovický hrad hostí 
Zlínské slavnosti vína

Přichází podzim a s ním čas, 
kdy milovníci vína napjatě očeká-
vají, jak se vydaří nové mladé víno. 
Ochutnat jej můžete i vy. Na hra-
dě v Malenovicích, kde se v sobotu 
14. listopadu uskuteční druhý roč-
ník Zlínských slavností vína.

Moravští vinaři budou prezen-
tovat letošní Svatomartinské. Kro-
mě toho bude k ochutnání a ke 
koupi samozřejmě také víno, jež 
mají ve své stálé nabídce.

Součástí akce bude také pre-
zentace a prodej sýrů ze zemí na-
příč Evropou a nabídka farmář-

ských výrobků od regionálních 
výrobců. Pro nejmenší návštěv-
níky se chystá vystoupení kouzel-
níka, malování na obličej a další 
lákadla.

V rámci doprovodného progra-
mu vystoupí Cimbálová muzika 
Valašsko a bravurní akordeonista 
Vojtěch Szabó.

Program začíná v 10:00 ho-
din a potrvá do 17:00. Vstupné 
je 50 Kč. Více informací se dozví-
te na webu www.zlinskeslavnosti-
vina.cz a na facebookovém profilu 
akce. (jas) 

šanci na hlavní postavu. Takže se musíme spokojit s malými nebo 
v lepším případě středními roličkami. Z poslední doby mohu zmínit 
jen film Slávka Horáka Domácí péče, kde jsem hrála ženu s Alzheime-
rem a měla to štěstí setkat se s Alenou Mihulovou. Jinak jsou to jen 
seriálové postavy, například v epizodách z připravovaného cyklu Čet-
níci z Luhačovic. Více šancí naštěstí dostávám v rozhlasových inscena-
cích. Mluvené slovo je krásné, člověk se dostane k zajímavých autorům 
a textům, proto mě to baví.

Poezie je vaší velkou láskou. V mládí jste sklízela úspěchy v recitačních 
soutěžích…

Ano, mám doma spoustu diplomů. Už jako holka na základní škole 
jsem ráda četla básně a sama se do soutěží hlásila. Ale stejně tak jsem dě-
lala amatérské divadlo a jezdila s ním na soutěže. 

Které autory máte nejraději?
Ráda čtu Jana Skácela, Oldřicha Mikuláška, Bohuslava Reynka, 

Františka Halase, Josefa Kainara, mým miláčkem je i Rabíndranáth 
Thákur. Nejen, že si je čtu sama, ale také při různých příležitostech na 
řadě akcí.

Co máte nejraději na Zlínu, a co vám tady naopak vadí?
Když si vzpomenu na dobu, kdy jsem se sem přistěhovala, byla jsem 

zpočátku nadšená z výjimečné architektury. Vždy jsem také milovala 
okolí Zlína. Na výlety do přírody je to ideální. Město mě okouzlilo a ani 
mi nevadila jeho určitá mrtvolnost. Kromě divadla a filharmonie tady 
nebyl žádný větší kulturní a společenský život. S tím se Zlín potýká do 
dnešních dnů. I když se pomalu kultivuje a ožívá. Je to sice o něco bo-
hatší a zajímavější, ale večer, když jdete z divadla, je město pořád lidu-
prázdné. Není tady ten přirozený perlivý život, jako třeba v Brně nebo 
Olomouci. Chybí mi alternativnější typy kultury.

INZERCE  RV1500544/01

   Foto | Pavel Stojar
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SPOLEČNOST

Dušičky, minulost a současnost
PAVEL STOJAR

Na začátku listopadu každo-
ročně slavíme svátek, který v na-
šem prostředí formovalo křesťan-
ství, ale který svým obsahem sahá 
až do keltských dob. U data 2. lis-
topadu je v katolickém liturgickém 
kalendáři napsáno „Vzpomínka na 
všechny věrné zemřelé“, lidově ře-
čeno Dušičky.

Keltské kořeny
Původ tohoto vzpomínkové-

ho dne můžeme podle odborníků 
hledat jednak v dobách antických 
u římských pohanských „parentá-
lií“, které měly podobný význam, 
slavily se ovšem v únoru, ale také 
v keltské tradici svátku Samha-
in. Slavil se na počátku listopadu 
v den keltského nového roku, kdy 
se měl prolínat náš svět se světem 
mrtvých, kteří se „vracejí domů“. 

ho století. I pro nevěřící tak zůstá-
vá vzpomínkou na mrtvé, kteří nás 
opustili. Proto se na přelomu říj-
na a listopadu vypraví na hřbitov 
snad každý.

„Návštěvnost Lesního hřbito-
va v tyto dny kulminuje. Je to vel-
ký nápor, tisíce lidí denně. Proto 
jsou nutná mimořádná opatření ve 
spolupráci s Dopravní společností 
Zlín – Otrokovice a městskou po-
licií,“ upozorňuje Milan Macura, 
ředitel společnosti Pohřebnictví 
Zlín, která se stará o všechny zlín-
ské hřbitovy.

Dopravní společnost připravu-
je na dušičkové období na konci 
října a na začátku listopadu posíle-
ní dopravy na lince 31. Mimořádné 

chceme to podcenit. Městská 
policie proto v tomto období zvy-
šuje dohled nad hřbitovy i v jejich 
okolí a na Lesní hřbitov dokonce 
vysílá speciální hlídky na koních. 
Bohužel jsou mezi námi lidé, kte-
ří se neštítí brát z hrobů například 
květiny nebo další předměty, které 
jiní věnovali svým blízkým,“ podo-
týká Milan Macura.

Krádeže ale nemusí být jedi-
ným problémem. „Stává se, že lidé 
narazí na někoho, kdo jim vnu-
cuje například opravy hrobů. Pak 
vybere peníze a zmizí. Lidé jsou 
ve své důvěřivosti nepolepšitelní. 
Stížnosti pak míří na nás. Nezbý-
vá nám, než vysvětlovat, že jediná 
obrana, jak nenaletět podvodní-
kům, je sjednat si řádnou objed-
návku. A nejlépe u dohledatelné 
firmy, která má ověřené referen-
ce, a ne od nějakého individua po-
hybujícího se na hřbitově,“ dodává 
Milan Macura.

Náročný úklid
Dušičkové dny jsou náročné na 

úklid hřbitovů. Zvláště se to týká 
hlavního zlínského hřbitova, kte-
rý se nachází přímo v lese. Má díky 
tomu osobité kouzlo, ale zároveň 
je to jeho velká nevýhoda. Zvláště 
na podzim, kdy se pracovníci hřbi-
tova, i lidé, kteří se starají o hro-
by svých blízkých, potýkají s vel-
kým množstvím napadaného listí. 
„Během Dušiček naši lidé pracují 
dvanáct hodin denně. Přesto pro-
síme návštěvníky o pochopení, 
protože listí z 21 hektarů lesa ne-
lze uklidit ihned,“ vysvětluje ředi-
tel Pohřebnictví.

K Dušičkám patří květiny, su-
ché vazby, věnečky či koše, kte-
ré lidé přináší svým blízkým. Svíč-
ky, lampy, květiny i věnečky bude 
možné na Lesním hřbitově zakou-
pit nejen v prodejně v budově Po-
hřebnictví, ale mimořádně také 
v několika stáncích před hlavním 
vchodem.

Pietní vzpomínka na zesnulé
Hřbitov Malenovice – v sobotu 
31. října ve 14:00 u vsypové loučky
Lesní hřbitov ve Zlíně – v neděli 
1. listopadu ve 14:00 u vsypové 
loučky

V římskokatolické církvi se 
s tím, že by jeden den roku byl za-
svěcený památce všech zemřelých, 
poprvé setkáváme u biskupa Isido-
ra ze Sevilly v sedmém století. Za 
vlastní datum vzniku Dušiček se 
ale uvádí až rok 998, kdy opat Odi-
lo z Cluny nařídil slavit 2. listopadu 
památku všech zesnulých věřících 
ve všech jemu podřízených klášte-
rech. Tato tradice se rychle šířila po 
Francii, Anglii a Německu. V Itálii, 
zejména v Římě, však zdomácněla 
až během 13. století. 

Dušičky se dnes slaví v celém 
křesťanském světě a v jiné podobě 
i v USA, kde je svátek znám jako All 
Hallow's Day neboli Halloween. 
Ten ještě výrazněji odkazuje k tra-
dicím starých Keltů. Ti prý vždy 
prvního listopadu svítili duším 
mrtvých na cestu do jejich „domo-
vů“ lucernami vyrobenými z dýní.

Nápor návštěvníků na hřbitovech
Ať už byl vývoj Dušiček jakýko-

li, přežil tento svátek nejen Kelty, 
ale také ochladnutí náboženských 
tradic ve druhé polovině dvacáté-

Pohřebnictví Zlín
Filmová 412, Zlín
Telefon: 577 432 858, 577 433 798
Nonstop služba pro převoz zesnulých: 
604 220 303
E-mail: krematorzlin@volny.cz
Web: www.pohrebnictvizlin.cz

posilové spoje budou jezdit podle 
speciálního jízdního řádu každý 
den zhruba od 8 do 17 hodin a ne-
budou zajíždět k Majáku. Mimo-
řádná zastávka bude v tyto dny zří-
zena u hřbitovů na Mladcové a ve 
Štípě. 

Parkování u hřbitova usnadni-
lo 62 nových stání pro auta, které 
vznikly v posledních letech. Při du-
šičkovém návalu ovšem ani to ne-
stačí a s řízením dopravy musí po-
máhat městská policie. 

Hřbitovy hlídají strážníci
Strážníci v tyto dny neřeší jen 

dopravu, ale také krádeže na hřbi-
tovech. „Ve srovnání s předchozí-
mi lety je jich sice méně, ale ne-

Lesní hřbitov založil zlínský starosta Tomáš Baťa. A bohužel tu byl v roce 1932 i jedním z prvních pochova-
ných. Unikátem hřbitova je jeho umístění uprostřed lesa. S tím se ale pojí i problémy, například náročný úklid 
listí v podzimních měsících.  Foto | Pohřebnictví Zlín
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Absolventům ZŠ nabízíme:
     ◾ 4leté obory vzdělání s maturitou KOSMETICKÉ SLUŽBY, FOTOGRAF
    ◾ 3leté obory vzdělání s výučním listem KADEŘNÍK, KREJČÍ
Absolventům s výučním listem nabízíme:
    ◾ 2leté denní nástavbové studium VLASOVÁ KOSMETIKA pro absolventy 
       oboru kadeřník
    ◾ 3leté dálkové nástavbové studium PODNIKÁNÍ
Absolventům SŠ nabízíme:
    ◾ 1leté denní zkrácené studium KADEŘNÍK pro absolventy s VL nebo MZ
Dny otevřených dveří: 
   20. 11. od 9 do 17 hodin, 21. 11. od 9 do 12 hodin,  
   2. 12. od 9 do 17 hodin (Staň se středoškolákem na jeden den v teorii i praxi).

Součástí školy je domov mládeže a školní jídelna.

Tyršova 874, 763 12  Vizovice
+420 577 599 311  ◾  souviz@souviz.cz  ◾  www.souviz.cz
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BRIGÁDY

www.manpower.cz

Kontakt:
T: 585 237 315
E: olomouc@manpower.cz

MÁME PRO VÁS PRÁCI / BRIGÁDY 
VE ZLÍNĚ A OKOLÍ

l      Manipulant/ka se zbožím ve skladu
l      Montážní dělník
l      Obsluha linky - Staré Město
l      Pomocné práce v servisu - brigáda
l      Kompletace drogistického zboží

Personální služby jsou ZDARMA
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STŘEDNÍ ŠKOLA KOSTKA 

nabízí ve školním roce 2016/2017 tyto obory:
Pro sedmáky:

• Gymnázium s výrazně rozšířenou výukou jazyků
Pro deváťáky – čtyřleté obory s maturitou:

•  Gymnázium s výrazně rozšířenou výukou jazyků
•  Předškolní a mimoškolní pedagogika 
•  Pedagogické lyceum
•  Cestovní ruch, turismus a rekreologie
•  Právo, řízení firem a zahraniční obchod
•  Informační technologie a informační systémy
•  Žurnalistika a média

Pro sedmáky a deváťáky nultý ročník (zdarma) – nejbližší termín v sobotu 7. 11. 2015! 
Informace na telefonním čísle 571 415 832, mobil 603 810 271.  
Písemně na adrese: Pod Pecníkem 1666, 755 01 Vsetín.  
E-mail: info@kostka-skola.cz, www.kostka-skola.cz 

Dny otevřených dveří v roce 2015: 6. 11. a 7. 11. od 8 do 12 hodin, 20. 11. a 11. 12. od 8 do 16 hodin.  
Po telefonické dohodě možnost návštěvy školy i mimo vymezené termíny. 
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NABÍZÍME NÁSLEDUJÍCÍ MOŽNOSTI DENNÍHO STUDIA

3LETÝ OBOR VZDĚLÁNÍ (VÝUČNÍ LIST)
Kuchař – číšník:  zaměření: kuchař(ka); zaměření: číšník, servírka;
     zaměření: kuchař(ka) – číšník, servírka

4LETÝ OBOR VZDĚLÁNÍ (MATURITA)            2LETÉ NÁSTAVBOVÉ STUDIUM (MATURITA)
Gastronomie s hotelovým provozem            Gastronomie 

Dále nabízíme obory bývalého OU a PŠ Zlín – Klečůvka

3LETÉ OBORY VZDĚLÁNÍ (VÝUČNÍ LIST)
Malířské a natěračské práce; Tesařské práce; Zednické práce; Stravovací a ubytovací služby;  

Prodavačské práce; Pečovatelské služby

2LETÝ OBOR VZDĚLÁNÍ               DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: 
Praktická škola dvouletá             20. 11. 2015 (9 - 17 h.), 21. 11. 2015 (9 - 13 h.), 
              21. 1. 2016 (9 - 17 h.)

Střední škola gastronomie a obchodu Zlín, Štefánikova 3015, 761 42 Zlín
577 210 084, 577 210 606, www.gaozl.cz, e-mail: skola@ gaozl.cz


INZERCE  RV1500594/01


INZERCE  RV1500634/01

Nabízíme pro školní rok 2016 / 2017 tyto studijní obory:
• POLYGRAFICKÉ OBORY
Reprodukční grafi k pro média (maturitní vysvědčení)
Tiskař na polygrafi ckých strojích – operátor tiskových technik (výuční list) 
Knihař / Knihařka – operátor dokončovací výroby v polygrafi i (výuční list)

• STROJÍRENSKÉ OBORY
Mechanik seřizovač  – programování CNC strojů (maturitní vysvědčení)
Mechanik seřizovač  – technolog plastikářské výroby (maturitní vysvědčení)
Obráběč kovů – operátor CNC strojů (výuční list)
Strojní mechanik (výuční list)

• ELEKTROTECHNICKÉ OBORY
Elektrikář – silnoproud (výuční list)
Mechanik elektrotechnik (maturitní vysvědčení)

• ZPRACOVÁNÍ USNÍ, PRYŽE A PLASTŮ
Design spotřebních výrobků (maturitní vysvědčení)

• EKONOMIKA A PODNIKÁNÍ
Asistent podnikatele (maturitní vysvědčení)

Nabízíme pro školní rok 2016 / 2017 tyto studijní obory:
www.polytechnazlin.cz

 

 20. 11. 2015, 8-17 • 21. 11. 2015, 8-13DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ

 12. 1. 2016, 13-17 • 9. 2. 2016, 13-17

Po telefonické domluvě můžete školu navštívit i mimo dny otevřených dveří.

PŘIJĎTE se podívat 

do ŠKOLY, 

domova mládeže 

a na pracoviště 
odborného výcviku.

www.facebook.com/spspzlin

ŠKOLA V CENTRU ZLÍNA


INZERCE  RV1500616/01

nabízí pro školní rok 2016/17 
ke studiu tříleté učení obory s výučním listem

  65-51-E/01   Kuchařské práce
  66-51-E/01   Prodavačské práce
  41-52-E/01   Zahradnické práce
  75-41-E/01   Pečovatelské práce

více informací: www.ouholesov.cz
Odborné učiliště a Základní škola praktická Holešov

Nádražní 525, 769 01 Holešov
telefon: 573 396 213, e-mail: info@ouholesov.cz

Odborné učiliště a Základní škola praktická Holešov


INZERCE  RV1500635/01
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Vybrat správnou střední školu  
není snadné. Poradíme, jak na to
Žáci základních škol v září opět 
zasedli do lavic, nový školní 
rok začal. Pro některé z nich je 
to rok poslední. Deváťáci teď 
musí rozetnout zásadní otázku: 
Co dál? Učiliště, průmyslovka, 
gymnázium?

Výběr dobré střední školy, kte-
rá bude vašemu dítěti sedět, není 
záležitostí několika dní nebo týd-
nů, ale let. Začíná to u rodinné tra-
dice, ale také u zájmů budoucích 
studentů. Ty není radno podce-
ňovat. Je dobré pochopitelně po-
přemýšlet hned ze začátku o pří-
padném budoucím uplatnění na 
pracovním trhu.

Co vše je tedy třeba zvážit, než 
uděláte správné rozhodnutí?

Zájmy a koníčky
Pokud má dítě vyhraněný zá-

jem například o techniku, neber-
te to na lehkou váhu. Studovat to, 
co ho baví, je pochopitelně snad-
nější. Pokud syn či dcera nemá zá-
jem o nějaký konkrétní obor, mů-
žete se orientovat podle známek 
na základní škole. A pokud se hod-
nocení v jednotlivých předmětech 
příliš neliší, můžete zkusit gymná-
zium a získat tak čas, aby si vaše 
dítě ještě našlo to své pro studium 
na vyšší nebo vysoké škole.

Doprava
Zvažte, jestli opravdu chcete 

zatížit vaše dítě tak, aby dojíždělo 
každý den hodinu do školy a ho-
dinu zase nazpět. Za školní rok to 
dělá zhruba 400 hodin a v zimě 
bude přijíždět domů za tmy, stej-
ně jako bude za tmy do školy 
odjíždět.

Tři přihlášky
Dítě může podat až tři přihlášky 

na střední školu. Není proto třeba 
se podceňovat a nedat jednu z nich 
na vaši vysněnou instituci, i když 
si třeba nejste úplně jistí, že na to 
máte. První volbou bývají obvykle 

Při výběru školy je dobré respektovat obor, který dítě baví a zajímá se o něj  Foto | Pixabay

školy státní, protože se na nich ne-
platí školné.

Reference
Zeptejte se rodičů dětí, kte-

ré na střední školu už chodí. Vaše 
dítě si zase může popovídat přímo 
se studenty. Jejich osobní zkuše-
nosti vám prostředí a úroveň ško-
ly přiblíží snad nejlépe. Je ale tře-
ba si dát pozor na to, že názory jsou 
nutně subjektivní. Je dobré nespo-
léhat na informaci z jedné ruky, ale 
obstarat si je od více studentů či ro-
dičů spojených s danou školou.

Atmosféra na škole
Na velkých školách někdy pra-

cují i desítky pedagogů. I když máte 
skvělé reference na některé z nich, 
nikdy nemáte jistotu, že právě oni 
budou učit vaše dítě. Přesto si ale 
můžete udělat určitý obrázek na zá-
kladě atmosféry, která na škole pa-
nuje. Pokud kantoři tvoří dobrou 
partu, která táhne za jeden provaz, 
a ve škole vládne tvůrčí atmosféra, 
je to vždy lepší než nekamarádské 
a podezřívavé prostředí.

Pozor na statistiky 
Mnohé školy používají jako ar-

gument pro svou kvalitu počty 
žáků přijatých na vysoké školy. Vy-
užívají při tom toho, že velká část 
studentů se pro jistotu hlásí hned 

na několik vysokých škol a na ně-
které, hlavně technické, se dostá-
vají bez přijímaček. U jednoho stu-
denta si pak mohou započítat hned 
několik přijetí na vysokou a tím 
celkové procento úspěšnosti stoup-
ne, mnohdy se pak může blížit ke 
100 procentům. 

Zajděte se na školu podívat
Osobní návštěva školy je vždy 

lepší než spoléhat na čtení letáků 
a webů, případně řídit se jen zvěst-
mi, co kolují městem. Nenechejte 
si proto ujít dny otevřených dveří, 
které na školách bývají už od pod-
zimu. Prohlédnout si můžete tech-
nické vybavení školy, poznat ně-
které pedagogy, nasát atmosféru 
a klást všetečné otázky.

Někdy to klapnout nemusí…
Výběr ne zcela vhodné školy ne-

musí být nutně tragédií. Kdyko-
li se dá usilovat o změnu, o pře-
stup na jiný typ školy, jiný obor 
nebo na školu, která je třeba blí-
že domovu. Vzdělání si navíc mů-
žete doplňovat samostudiem nebo 
si ho později rozšířit. Stává se, že 
i absolvent učiliště později vynikal 
na matematicko-fyzikální fakultě, 
studentka obchodní akademie pa-
třila k nejlepším na medicíně, stu-
dent stavební průmyslovky se stal 
úspěšným právníkem.Deváťáci si na Dni řemesel zkouší, jak vypadá práce ve strojírenské firmě   Foto | ZŠ T.G.M. Otrokovice

PAVEL STOJAR
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Být mistrem ligy bez nohy?  Ve sledge hokeji to jde
Třiatřicetiletý Zdeněk Hábl je kapitánem týmu dvojnásobných mistrů 
ligy. Je na něm ale něco, co by člověk u špičkového sportovce nečekal. 
Při nehodě totiž přišel o nohu. Díky tomu se vlastně dostal ke sledge 
hokeji, do klubu SHK LAPP Zlín i do české reprezentace. Svůj handicap 
bere s nadhledem a tvrdí, že to má i spoustu výhod.

Měl jsi nějaké hokejové zkušenos-
ti, než jsi začal hrát sledge hokej?

Hokejové zkušenosti jsem ne-
měl žádné. Kromě toho, že jsem 
jako kluk rád hrával na hřiš-
ti před domem hokejbal s tenisá-
kem. A když byly tužší zimy, udě-
lalo se kluziště a škvrdlali jsme si 
i na ledě. Jinak jsem hrál jako žák 
fotbal za Mladcovou. To už je ale 
spousta let zpátky.

Sledge hokejové sáně jsou o dost 
jiné než klasické brusle. Je to asi 
hodně specifický druh pohybu…

Když jsem si na to poprvé sedl, 
tak jsem se ani nerozjel. Trvalo mi 
několik měsíců, než jsem se dove-
dl vůbec hýbat. Ale postupem času 
to šlo líp a líp. Kluci spoluhráči už 
byli na slušné úrovni, takže jsem se 
měl od koho učit. Když má člověk 
před sebou jasný cíl, chce se ně-
kam dostat a být platný hráč, musí 
zabrat. Rozhodně nemůžu říct, 
že by to byly jednoduché začátky. 
Přesto to bylo celkem fajn.

Jak ses k  tomuto sportu vlastně 
dostal?

O sledge hokeji jsem se dozvě-
děl krátce po amputaci od dokto-
ra Marka Bise z traumatologie, 
který nám dodnes dělá klubové-
ho lékaře. Ještě v nemocnici se 
za mnou zastavil Roman Herink, 

Zlínský klub vybojoval 
titul už dvakrát

Sledge hokej má již padesáti-
letou tradici. Je to paralympijská 
verze ledního hokeje určená hlav-
ně pro sportovce s postižením dol-
ní části těla. Na lokální úrovni se 
v omezené míře zapojují i zcela 
zdraví hráči a tento sport tak plní 
i důležité integrační poslání. Re-
prezentační mužstvo je však tvoře-
no pouze handicapovanými.

Hraje se ve speciálních sá-
ních, odtud pochází i název, sledge 
jsou anglicky sáně. Tyto sáně jsou 
zkonstruovány ze sedáku, ocelo-
vého rámu a dvou nožů k brus-
lení. Hráči se pohybují a zároveň 
ovládají puk pomocí dvou krát-
kých hokejek opatřených na kon-
ci ocelovými hroty. Pravidla jsou 
v zásadě shodná s pravidly klasic-
kého ledního hokeje. Liší se někte-
rá ustanovení o výstroji a výzbroji, 
nedovolených zákrocích nebo hra-
cí době. Rozdílný je maximální po-
čet hráčů, který je omezen na pat-
náct v jednom mužstvu.

V České republice aktuál-
ně funguje osm klubů. Zlín, Olo-
mouc, České Budějovice, Karlo-
vy Vary, Pardubice, Sparta Praha, 
Studénka a Litvínov proti sobě 
nastupují v České sledge hokejo-
vé lize. Do ní jsou zapojeny i klu-
by Warriors z rakouské Vídně 
a Bencont ze slovenského Dolné-
ho Kubína.

Tým SHK LAPP Zlín se stal 
již dvakrát mistrem ligy. Poprvé 
v roce 2012, podruhé letos.  (red)

PAVEL STOJAR dobrá duše zlínského sledge hoke-
je. Hned jsem kývl na to, že s nimi 
budu hrát. Jakmile mi to zdravotní 
stav trošku dovolil, už jsem se na 
ledě plácal o mantinely. Ze začát-
ku jsem toho moc nenajezdil a tr-
valo půl roku, než jsem začal jakž 
takž hrát.

Nakonec jsi to ale dotáhl na hvězdu 
zlínského týmu i reprezentace…

Nejsem hvězda. Jsem řadový 
hráč, ve Zlíně i v reprezentaci. Žád-
ná elita. To bych musel ještě pořád-
ně zabrat. A nejen já. Celý tým, celá 
reprezentace. Pokud se chceme vy-
rovnat Spojeným státům, Kanadě 
nebo Rusku, čeká nás ještě pořád-
ný kus cesty. Jsou úplně někde jin-
de, fyzičkou i stylem hry.

Už jsi zažil hodně turnajů, mistrov-
ství světa, Evropy i  několik ligo-
vých sezon. Na co si nejvíc pyšný? 

Určitě je to ligový titul, kte-
rý jsme získali poprvé v roce 2012 
a podařilo se nám to i letos. Vní-
mám to jako ocenění nejen pro 
nás hráče, ale také pro město a lidi, 
kteří nám pomáhají. Ať už jsou to 
rodiny, fanoušci nebo sponzoři. 
Velkého úspěchu jsme dosáhli už 
v roce 2007, kdy jsme jako úplní 
outsideři nastoupili s kompletně 
obměněným týmem na mistrov-
ství Evropy v Itálii a skončili jsme 
druzí. Skvělý pocit. Poprvé jsme 
tehdy porazili Němce. Vysmíva-

li se nám, že nám to brzy vrátí na 
paralympiádě nebo na mistrov-
ství světa. Ale nepodařilo se jim 
to, vrátili nám to až letos. Éra mezi 
lety 2007 a 2011, to byly vůbec 
úžasné roky, kdy se nám všechno 
dařilo. Měli jsme hodně štěstí, byli 

Zdeněk Hábl, kapitán zlínských sledge hokejistů  Foto | Josef Omelka

V souboji před brankou olomouckých Kohoutů Letošní jaro a oslava druhého ligového titulu

Magazín vydává Regionální vydavatelství, 
Plum Consulting, s. r. o. 
| Šéfredaktor: Pavel Stojar, telefon 734 580 104, 
e-mail stojar@regvyd.cz 
| Nevyžádané příspěvky nevracíme 
| Neoznačené fotografie jsou z archivu redakce 
| Inzerce: Michal Novák, telefon 739 724 774, 
e-mail novak@regvyd.cz; Vladimír Musial, 
telefon 606 792 490, e-mail musial@regvyd.cz 
| Náklad: 36 000 výtisků | NEPRODEJNÉ 
| Distribuce: Česká pošta, s. p. 
| Reklamace na dodávky časopisu na čísle 
739 724 774 případně na e-mail info@vaszlin.cz 
| Tisk: Plum Consulting, s. r. o. 
| DTP: Josef Omelka | Vychází 19. října 2015 
| Uzávěrka dalšího čísla 9. listopadu 2015 
| MK ČR E 22034.

Tiráž | Magazín Váš Zlín

Anna Thurnerová, telefon 776 830 930, e-mail 
thurnerova@regvyd.cz  |  Michal Novák, 
telefon 739 724 774, e-mail novak@regvyd.cz  
|  Vladimír Musial, telefon 606 792 490, e-mail 
musial@regvyd.cz

Kontakt | Inzertní poradci
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PREVENCE
ochrana proti 

krádežím
Část druhá: dveře, obecné zásady nákupu 
a zabezpečení.
Podle policejních statistik jsou nejslab-
ším místem všech objektů vstupní a oken-
ní nebo prosklenné prostory.
Ke kritickým místům dveřního prostoru 
patří ostění, zárubeň/futro/, závěsy/pan-
ty/ a samotná konstrukce dveřního křídla.
Zárubeň může být dřevěná nebo kovo-
vá. U vstupních dveří doporučujeme po-
užít kovovou a obě svislice rámu vylít 
betonem, který zabrání roztažení rámu/
jedna z mnoha možností překonání/. Další 
vhodnou variantou je použití tzv. bezpeč-
nostní zárubně.
Závěsy jsou součástí dodávky dveří a zá-
rubně. Obecnou zásadou je umístění na 
vnitřní straně dveří /pohled z místnosti/.
Tím zabráníte odřezání závěsů v případě 
pokusu o násilné vniknutí.
Dveře/dveřní křídlo/
K zabezpečení vstupního prostoru je 
vhodné použít bezpečnostní dveře přísluš-
né bezpečnostní třídy a popřípadě požár-
ní odolnosti. Pokud uvažujete o výměně 
stávajících, doporučuji svěřit tuto činnost 
odborné firmě, která Vám poradí s výbě-
rem, vytvoří cenovou nabídku „šitou“ na 
Vaše podmínky a provede i montáž. Dveře 
je možné osadit do stávajících zárubní, ale 
mnohem bezpečnější variantou je kom-
pletní výměna dveří i se zárubní.
Samotná konstrukce bezpečnostních dve-
ří musí odpovídat normám a pokud si uvě-
domíme, že dveře nás mají především 
chránit, nebude pro nás problém zhodnotit 
kvalitu našich stávajících dveří a rozhod-
nout se pro jejich případnou výměnu. Jaký 
cíl se klade konstrukce těchto dveří?
◾ zpevnění dveřního křídla /jsou vyrobe-
ny z ocelové konstrukce s jeklovým rá-
mem, jedno nebo oboustranným ocelo-
vým plechem různé tloušťky/
◾ zvýšení bezpečnosti zvětšením počtu 
uzamykatelných nebo zajišťujících bodů 
/použití aktivních uzamykatelných čepů, 
rozvorových zámků, trezorových zámků, 
popřípadě přídavných zámků atd./
◾ požární odolnost /v případě požadavku 
na bezpečnostní dveře s požární odolností 
se jedná o speciální výplň ohnivzdornými 
deskami a minerální vatou/.
A jaká je obecná zásada zabezpečení?
Způsoby, kterými se statisticky nejčastě-
ji překonávají nechráněné vstupní dveře 
se děje:
◾ vysazením dveří, jejich vyháčkováním,-
vyrazením, vypáčením nebo prokopnutím
Proto jednoznačnou odpovědí na otázku 
je komplexní řešení.
Zárubeň a dveře je jen jedna součást cel-
ku. Dalšími jsou bezpečnostní kování, 
vložky, zadlabací zámky a další přídav-
né mechanismy /bezpečnostní řetízky na 
dveře, panoramatická kukátka/ o kterých 
si povíme příště.

autor článku: František Zábojník, majitel

ROVEL, spol. s r.o.
Záhumení 334, 763 02 Zlín-Louky
Tel:. 603 858 417
E-mail: info@rovelzlin.cz
Web: www.rovelzlin.cz

Být mistrem ligy bez nohy?  Ve sledge hokeji to jde

jsme fajn parta, pořád jsme rostli 
a rostli, dostávali se dál.

Máš nějaké další cíle, které si chceš 
splnit?

Pořád jsou věci, kterých bych 
chtěl dosáhnout. Například ně-

jaká medaile z mistrovství světa 
nebo paralympiády by se hodila. 
Potřebujeme k tomu ale spous-
tu mladé horlivé krve. Kluky, kte-
ří by do toho sportu byli zapálení 
a doplnili nás staříky. Musím při-
znat, že posledně jsme to na mis-
trovství pokazili a spadli do sku-
piny B. Je proto třeba se vrátit 
tam, kam patříme, tedy do áčka. 
Rád bych ještě zkusil paralympi-
ádu v jihokorejském Pjongčangu 
v roce 2018. No a pak snad při-
jde reprezentační sledge hokejo-
vý důchod. Uvidíme.

Řekneš nám, jak jsi přišel k tomu 
osudnému zranění?

Přimáčklo mě auto. Mys-
lel jsem si, že mám jen zlome-
né nohy a za měsíc budu zpátky 
v práci. Dlouho jsem ležel v limbu 
pod práškama. Mezitím mi dokto-
ři uřezali nohu. No, nějaké jedno-
denní deprese potom byly a býva-
jí i teď. Člověk se s tím asi nikdy 
úplně nesmíří. Vždycky ho na tom 
bude něco štvát. Třeba to, že neu-
běhnu stovku pod deset sekund.

Člověk, který neví, že nemáš 
nohu, to možná na první pohled 
ani nepozná...

Snad jen podle toho, že se při 
chůzi houpu jako kačer. Nejsme 
v době pirátů s dřevěnou nása-
dou. Pokrok techniky a lékařství 
je úžasný. Jako fanda sci-fi filmů si 
myslím, že za pár desítek let, když 
člověk přijde o nohu, namontují 
mu místo ní nějakou elektroniku, 
která bude fungovat úplně stejně, 
jako skutečná končetina. Už dnes 
mohu dělat skoro cokoliv, jako se 

zdravou nohou. Jezdit na kole, na 
kolečkových bruslích, na normál-
ních bruslích. Všude sám dojdu, 
skoro všechno si odnesu. K nor-
málnímu životu to stačí.

Něco tě ale limitovat musí…
Neuběhnu stovku pod deset 

sekund, to už jsem ale říkal. Jinak 
to má i své výhody. Člověk u sebe 
pořád nosí zbraň - pokud ho někdo 
přepadne, sundá nohu, a když ně-
koho tím železem přetáhne, pěk-
ně to bolí. Umělé noze není zima 
a ponožka na ní vydrží tři měsí-
ce, pořád krásně voňavá. Ale dost 
srandy. Přiznávám, do kopce a do 
schodů se mi chodí hůř. 

Zdá se, že svůj handicap umíš brát 
s nadhledem…

Je to vždycky jen na konkrét-
ním člověku, jak se s tím smíří. 
Záleží také na lidech v okolí, jest-
li ho v tom nechají nebo mu po-
můžou. Já jsem v tomto měl vel-
ké štěstí. V rodině i u kamarádů, 
kteří mě pomalu i do hospody no-
sili. Mám prostě lidi, na které se 
můžu spolehnout, pomohou mi 
v každé situaci. Nejsem nemoc-
ný. Považuji se za zdravého člo-
věka, přestože jsou věci, které 
jsem dřív dělal a teď je nezvlád-
nu. Když přijde jaro, snáším to 
trochu hůř a občas nějaká ta dep-
ka přijde. Mrzí mě třeba, že si už 
s kluky nezahraju fotbálek. V létě 
na koupališti mě vždycky bavi-
lo dělat blbosti a skákat do vody. 
Teď je to složitější, s rozběhem 
to nedám. Na Zelené ale chodím 
pořád rád a i na skluzavku si tam 
klidně vylezu. 

Zdeněk Hábl, kapitán zlínských sledge hokejistů  Foto | Josef Omelka

Letošní jaro a oslava druhého ligového titulu Číslo 82, Zdeněk Hábl nosí na dresu ročník svého narození  Foto | SHK LAPP Zlín 
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těšíme se na vaše nezateplené
fasády

tel: 725 556 938
www.fasadyzlin.cz

INZERCE  RV1500178/08

Richard Müller chystá hudební lahůdku
Po dvou letech od posledního vyprodaného koncertu se do Zlína vra-

cí oblíbený zpěvák a skladatel Richard Müller, aby společně s kytaris-
tou Andrejem Šebanem a kapelou 
představili nový koncertní pro-
jekt v rámci turné s názvem 15 ro-
kov bez Filipa. Na zlínskou zastáv-
ku turné se mohou fanoušci těšit 2. 
listopadu od 20 hodin v Kongreso-
vém centru.

Během koncertu Richard 
Müller zavzpomíná na svého ka-
maráda, skladatele, textaře a jedi-
nečnou osobnost Jaro Filipa. Spo-
lečně napsali přes šedesát písní, 
z nichž mnohé se staly hity.  (av) 

Galerie přibližuje Zlínskou školu umění
Krajská galerie výtvarného umění přibližuje návštěvníkům odkaz 

baťovské Zlínské školy umění. Výstava, která nese název Ostrov umění 
v moři průmyslu - Zlínská škola 
umění (1939-1949), potrvá do 10. 
ledna 2016. Její hlavní část je k vi-
dění ve 14|15 Baťově institutu.

Pozoruhodná rozsáhlá výsta-
va je vůbec prvním počinem, kte-
rý takto mapuje činnost instituce, 
kde byla ve čtyřicátých letech vy-
chována řada předních českých 
umělců a designérů. Najdete tu malby, kresby, plastiky, ukázky plakátů, 
designérské návrhy, ale i osobní věci umělců. Galerie také vydala publi-
kaci věnovanou fenoménu Zlínské školy umění.

Souběžnou doprovodnou výstavu nazvanou Nevěděli jsme, kdy skon-
čí válka hostí Zlínský zámek. Je věnována odkazu mladého talentované-
ho umělce Václava Chada, od jehož tragické smrti letos uplynulo sedm-
desát let.  (bi)

Výstava stavebnic nabízí zábavu i poučení
Pětidenní interaktivní výstava stavebnic se uskuteční od středy 18. do 

neděle 22. listopadu ve Zlínském zámku.
Na místě budou k vidění tradiční i méně obvyklé stavebnice z nej-

různějších materiálů. Návštěvníci si budou stavět z plastových kostiček 
Lego, kovových součástek legendárního Merkuru, z magnetických tyči-
nek Geomag, ale také třeba z dřevěných stavebnic zlínského výrobce Wa-
lachia. Společnost Interkit.cz představí detailní stavebnice hradů, koste-
lů a dalších staveb z modelářské keramiky a papíru. Nebudou chybět ani 
legendární postavičky Igráčka. Zajímavou novinkou je elektronická sta-
vebnice Boffin, ze které si děti postaví například jednoduchý detektor lži, 
rádio, telegraf, měřič tlaku i další přístroje.  (až)

Podzimní park Komenského plný dýní
Potřetí se bude ve Zlíně konat 

rodinná akce Dýňobraní, tento-
krát poprvé v parku Komenského. 
Uskuteční se v sobotu 31. října od 
12 do 17 hodin.

Pro rodiny s dětmi bude při-
pravena naučná stezka s podzim-
ními úkoly, dlabání halloween-
ských dýní, workshop žonglování, 
výroba papírových draků a dílnič-
ky s tvořením z přírodních materi-
álů. Můžete také ochutnat dobroty 
od regionálních producentů.  (až)
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500 až 1000 Kč
za váš vrak 

Zajišťujeme i odvoz

INZERCE  RV1500340/06


INZERCE  RV1500618/01


INZERCE  RV1500621/01

Pretty Home, recept pro útulný domov
Hledáte způsob, jak si zútulnit 

svůj domov? Potřebujete poradit 
nebo už máte jasnou představu 
a nedaří se vám vysněné doplňky 
interiéru koupit? Máme pro vás 
tip, kde si můžete splnit svá přá-
ní. Vydejte se do prodejny Pretty 
Home, kterou najdete v centru 
města v pasáži Zlínstav na rohu 
ulic Vodní a Bartošova. Maleb-
ný a voňavý obchůdek letos v září 
oslavil první narozeniny.

Sortiment je široký. Stěžej-
ní jsou interiérové dekorace. Od 
půvabných drobností až po ná-
bytek. „Vesměs jsou laděné do 
vesnického stylu v lehkých stře-
domořských barvách, kterým do-
minuje levandulová a především 

bílá. Tu lze kombinovat s mno-
ha dalšími barvami. Můžete si vy-

brat i obrazy s rustikálními mo-
tivy nebo umělé květiny. Najdete 

Pretty Home
Bartošova 5532, Zlín 
Prodejní pasáž Zlínstav
Otevřeno pondělí až pátek 9:00-17:00, 
před Vánoci až do 18:00 a v sobotu 
dopoledne
Telefon: 777 191 570
E-mail: info@peknydomov.com
E-shop: www.peknydomov.com

ŽIVOTNÍ STYL

Baby club Nekky není jen plavání
Kateřina Francová, zakladatel-

ka zlínského Baby clubu Nekky, se 
„plavání“ kojenců a batolat věno-
vala už při studiu na vysoké škole. 
Vedla kurzy plavání ve Zlíně, ale 
zaskakovala někdy i v Praze, Ost-
ravě a Třinci.

„Práce to byla krásná, plnila 
jsem si svůj dětský sen, ale také 
náročná. Působili jsme tehdy ve 
třinácti městech v Česku i na Slo-
vensku, vždy ve veřejných bazé-
nech. Nejdřív bylo nutné bazén 
a vše kolem kvůli kojencům řádně 
uklidit, vydezinfikovat a připravit. 
Mnohdy úklid zabral víc času než 
samotné lekce s dětmi,“ vzpomíná 
Kateřina Francová.

První na Moravě
Ve Zlíně pod hlavičkou Kenny 

začínala v roce 1993 v dětském ba-
zénu v Městských lázních. Namís-
to vany sloužila velká káď v sušár-
ně pánské šatny, což komplikovalo 
převlékání přítomných tatínků. 
V té době do kurzů kojeneckého 

plavání docházelo ve Zlíně asi sto 
dětí s rodiči.  Vzhledem k omeze-
ným možnostem pronájmu bazé-
nu a velkému zájmu začínaly prv-
ní skupinky plavání už o půl osmé 
ráno.

V roce 1999 odkoupili zlínskou 
pobočku na základě franchisin-

gové smlouvy. Postupně nabíze-
li další programy i na suchu – cvi-
čení, hlídání dětí, poradny. V roce 
2002 z vlastních financí vybudo-
vali v části nepoužívaných prostor 
městských lázní první specializo-
vané centrum kojeneckého plavá-
ní na Moravě. 

„Od franchisingové smlouvy 
jsme odstoupili v roce 2008 a za-
čali pod názvem Baby club Nekky. 
Podařilo se nám zakoupit a zre-
konstruovat budovu na Jižních 
Svazích. Otevřeli jsme centrum 
Nekky 2 s jedinečným bazénem se 
slanou vodou,“ doplňuje Kateřina 
Francová.

Stále napřed
Za všechny ty roky protekly va-

ničkami a bazény Baby clubu Nek-
ky řeky vody, proplavalo mno-
ho Plaváčků a v herně si zacvičila 
spousta rodičů s dětmi. „Našima 
rukama už prošly tisíce dětí,“ 
upřesňuje šéfka Baby clubu.

Úspěch ale svádí k napodobo-
vání, objevují se další stejně za-
měřená centra s obdobnými pro-
gramy. „Mnohdy se cítím unavená 
a demotivovaná, ale ta spousta 
spokojených rodičů, jimž jsme 
pomohli, poradili, naučili, uká-
zali… Stojí to za to. Díky skvělé-
mu týmu se budu snažit být stále 
napřed a přicházet s novými věc-
mi pro děti a jejich rodiče. Bereme 
to vážně. Vzděláváme se, absol-
vujeme semináře, spolupracuje-
me s odborníky a lékaři, ale také 
vzděláváme studenty, natáčíme 
odborná videa,“ dodává Kateřina 
Francová.

Baby club Nekky
Centrum Nekky 1, Městské lázně
Hradská 888, Zlín
Tel.: 736 520 409, 577 599 933
Centrum Nekky 2, Jižní Svahy
Valachův Žleb 5371, Zlín
Telefon: 736 520 494
E-mail: info@nekky.cz
Web: www.nekky.cz

u nás také velký výběr bytového 
textilu, především kvalitní povle-
čení od certifikovaného českého 
výrobce,“ říká vedoucí obchodu 
Jitka Velikovská.

Už nyní v obchůdku Pretty 
Home najdete i dekorace s vá-
nočními motivy.  (red)
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Role rebela mi 
vyhovuje. Baví 
mě hledat vlastní 
cesty, říká šéf 
firmy Simcar
Příští rok to bude už čtvrt století, co se fryštácká firma Simcar stará 
o dobré jméno automobilové značky Suzuki ve zlínském regionu. Šéf 
firmy Tomáš Černý rozhodně není klasickým prototypem podnikatele. 
Je tak trochu rebel, který se nebojí odlišovat se svými názory a bojovat 
za ně.

Jaká je historie vašeho autosalonu?
Simcar je rodinná firma založená nedlouho po revoluci. Rodiče za-

čínali se servisem v garáži našeho rodinného domku ve Fryštáku, kte-
rý nakonec prodali, aby mohli začít stavět dnešní autosalon. Zbylou část 
financovali úvěrem s úroky blížícími se k dvaceti procentům. Splátky 
hradili z prodeje ojetin z Německa, Švýcarska nebo Kanady. Vždy jsme 
se věnovali jedné značce. V roce 2007, těsně před krizí, se nám podařilo 
dosáhnout více registrací na Zlínsku, než měla Toyota. V tom roce jsme 
udělali ze Suzuki nejprodávanější japonskou značku v kraji. Vedení firmy 
jsem přebral během ekonomické recese v roce 2009. 

Proč si koupit japonský vůz a ne český nebo německý?
Na to je lepší se zeptat lidí, kteří tyto vozy používají, nebo se v Suzuki 

rovnou svézt a přijdete na to sami. Spíš než srovnávání s konkurencí mě 
baví podělit se o zkušenosti našich zákazníků. Suzuki může být pro ně-
koho ta nejlepší volba, ale neplatí to samozřejmě pro všechny. To se vždy 
pozná během zkušební jízdy. Buď auto padne do ruky, nebo ne.

Jakou filozofii má automobilová značka Suzuki?
Znal jsem auta Suzuki od mala, ale hlubší poznání této značky mě po-

tkalo až během návštěvy Japonska. Suzuki se doma vyznačuje skromnos-
tí, nízkonákladovostí, jednoduchostí – nehraje si navíc, než co ve skuteč-
nosti nabízí. Jsou to auta pro běžný praktický život. Evropští manažeři 
překroutili tuto filozofii pro evropské publikum a veškerá skromnost se 
vytratila. Utrácí se miliony za reklamu, která slibuje a hlásá, že Suzuki je 
pro všechny. To je podle mě omyl.

Komu jsou tedy auta Suzuki šitá na míru?
Nejprodávanější jsou v současné době modely Vitara a S-Cross, kte-

ré si vybírají řidiči středního věku zejména pro pohodlné nasedání a vy-
sedání a zároveň spolehlivé jízdní vlastnosti i v obtížných terénech. Swift 
se většinou kupuje jako druhé auto do rodiny, protože má dobrý poměr 
ceny k výkonu a velmi dobře sedí na cestě. 

V automobilové branži musí být hodně velká konkurence…
Z dětství jsem si přinesl až přehnaný smysl pro soutěživost. Jako dítě 

jsem jezdil BMX, minikáry a byl jsem zvyklý vyhrávat. V začátcích jsem 

hodně sledoval konkurenci a učil se od těch lepších. Bavilo mě provo-
kovat. Jezdili jsme v zimě každý víkend testovat auta na hory, ukazova-
li jsme se všude a pak jsem pozoroval, co na to ostatní prodejci. Stálo to 
ale hodně peněz i času. Dnes už více investujeme do našich stávajících 
zákazníků, než do hledání nových. Ti noví přichází na dobrou referenci 
sami. Základem je určitě dobrý servis. Máme stále dost práce a mám po-
cit, že to děláme dobře. 

Takže jste podnikatel, který tak trochu vybočuje a  provokuje svými 
postoji?

Vyrostl jsem na Nirvaně. Role rebela mi vyhovuje. Nedělá mi problém 
se odlišovat. Vyhovuje mi žít v souladu se sloganem Suzuki „Way of Life“. 
Baví mě hledat vlastní cesty a s pohonem 4x4 to jde snadněji…  Nechci se 
zabývat jen problémy, ale spíš jít dál, hledat řešení a inovace. 

Co děláte, aby vás práce bavila?
Trávit na firmě veškerý čas připomíná život v akváriu – to by člověk 

mohl brzo vyhořet. Proto rád dobíjím baterky v přírodě se svým synem. 

Na nic si nehraju. Jezdím ve stejných autech, jako naši zákazníci. A ty nazouváky? Za ty se nestydím. Proces-
tovaly se mnou celý svět, od Ameriky po Japonsko   Foto | Roman Dobusch

PAVLÍNA WOODHAMS
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OKNO
NEMOVITOSTÍ

 STAVEBNÍ POZEMEK LUTONINA

NAJDETE NÁS: 
TŘÍDA TOMÁŠE BATI 6, 760 01 ZLÍN

500,- KČ/M2             T.: 730 815 701

RODINNÝ DŮM 5+1, ZLÍN – KUDLOV

1,550.000,- KČ       T.: 730 815 701

MODERNÍ BYT 2+1 OTROKOVICE

1,700.000,- KČ        T.: 730 815 701

ZDĚNÁ CHATA 3+1 VŠEMINA 

1,150.000,- KČ       T.: 730 815 701

WWW.RKOKNO.CZ

CHATA S POZEMKEM BĚLOV 

700.000,- KČ       T.: 730 815 701

RODINNÝ DŮM 6+2 RATIBOŘ

2,500.000,- KČ        T.: 730 815 701

INZERCE  RV1500620/01

ˇ ˇ ˇ ˇ

INZERCE  RV1500622/01

A souhra náhod mě dala dohromady s lidmi, se kterými jsme si založili 
neziskovou organizaci Fair Play Fryšták. 

Organizujete zajímavé akce, na které jezdí i Zlíňáci…
Ve Fryštáku jsme před šesti roky rozběhli farmářské trhy. To je akce 

pro ty, kteří si uvědomují souvislost mezi kvalitou jídla a zdravím – tedy 
pro rodiny. Taky mě můžete občas osobně potkat ve stánku s palačinka-
mi, jak je mažu vlastnoručně uvařenou marmeládou. Při tom můžu být 
hodně blízko k lidem. Kamarády jsem naučil potkávat se při vaření po-
videl nebo při výrobě jehněčích klobás. Gastronomie mě hodně zajímá.  

Pořádáte ve Fryštáku také festival Fair Play…
Velmi inspirativní je kontakt s mladými tvořivými lidmi. Skrz festi-

val Fair Play se nám daří takové lidi oslovovat. Člověk žasne, kolik skvě-
lých lidí se točí kolem umění a adrenalinových sportů. Rád s nimi spolu-
pracuji na dalších projektech, které nám umožňují oboustranný rozvoj.

Simcar, s. r. o.
Holešovská 380
Fryšták
Telefon: 577 911 653
E-mail: info@simcar.cz
Web: www.simcar.cz

 ” Rodinná firma má výhodu, že vztahy 
mezi námi jsou velmi osobní. Vyrůstal 
jsem mezi zaměstnanci a byli to pro mě tety 
a strýcové.

Zájem o dění ve Fryštáku vás zavedl až na tamní radnici…
Kontakt s mladými lidmi nás přivedl k zamyšlení nad tím, jak trá-

ví volný čas, zda by u nás našel využití volnočasový klub, co bude s re-
kreačním areálem Žaba nebo jak může vypadat spolupráce mezi nezis-
kovým sektorem a městem. Tyto úvahy mě zavedly až do role prvního 
zeleného zastupitele a radního města Fryštáku. Odtud mám větší mož-
nosti rozhýbávat stojaté vody. Organizujeme setkání s veřejností, vymýš-
líme komiksy, ankety do místních novin – prostě se snažíme vzbudit zá-
jem o veřejné věci.

Jde skloubit vedení firmy, rodinu, koníčky a radnici?
Fungování rodiny a firmy podmiňuje možnost věnovat se dalšímu.  

Našla si mě skvělá žena, co zvládá mě i domácnost. Taky vím, že se můžu 
spolehnout na pracovní kolektiv ve firmě. Někteří naši zaměstnanci, jako 
třeba šéfmechanik Jarek Maštěna nebo prodejkyně Dražka Marholtová, 
mají se Suzuki čtyřiadvacetiletou zkušenost.  Kluci mechanici jsou tu od 
vyučení. I když výjimka potvrzuje pravidlo, právě hledáme nového přijí-
macího technika.

Prezentujete se jako rodinná firma, co to znamená?
Rodinná firma má výhodu, že vztahy mezi námi jsou velmi osobní. 

Vyrůstal jsem mezi zaměstnanci a byli to pro mě tety a strýcové. Společné 
svačinky nám slouží místo pracovních porad. Zákazníci se často zmiňují, 
že se v našem autosalonu cítí jako v obýváku. K dobré atmosféře přispívá 
spousta použitého dřeva v interiéru, bar a opravdový krb. Místo dětské-
ho koutku si mohou děti zákazníků pohladit za plotem ovečky. Vedle fir-
my jsem vysadil ovocný sad. Chceme se tu cítit jako doma. 

Takže žádný chladný autosalon? Vypadá to, že vám dodavatel dává hod-
ně volnosti…

Suzuki prodává v Česku do čtyř tisíc vozidel ročně s podílem na trhu 
do dvou procent. Nejedná se o prémiovou značku, která diktuje prodej-
cům nebo servisům svou představu fungování do posledního detailu. 
Máme standardy, které musíme plnit, ale jinak nám firma Suzuki dopřá-
vá dostatek prostoru pro vlastní seberealizaci. 
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INZERCE  RV1500627/01


INZERCE  RV1500625/01

web: www.kamenictvi-dione.cz   
e-shop: www.pomniky-doplnky.cz

telefon: 778 060 859
e-mail:  dione.zlin@gmail.com
prodejna: Vizovická 442, Zlín

MIMOŘÁDNÁ AKCE
SLEVA AŽ 30 % NA POMNÍKY, 

KRYCÍ DESKY A DOPLŇKY
K OBJEDNÁVKÁM UZAVŘENÝM 

DO 30. 11. 2015 BRONZOVÁ LAMPA 
A VÁZA ZDARMA

BROUŠENÍ A IMPREGNACE TERASA

Původní cena 
21 400 Kč

Nyní
12 800 Kč


INZERCE  RV1500454/03
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• 1+KK, 2+KK, 3+KK S MOŽNOSTÍ ROZŠÍŘENÍ NA 4+KK A 5+KK 
• VŠECHNY BYTY S BALKONEM, SKVĚLÁ LOKALITA NA MHD
• NÁDHERNÝ VÝHLED BARTOŠOVA ČTVRŤ

 www.re-max.cz/via

WWW.BYDLENI-BARTOSKA.CZ

NOVÉ BYTY VE ZLÍNĚ

michal.malanik@re-max.cz 

tel.: 739 570 770


INZERCE  RV1500562/01


INZERCE  RV1500599/01
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